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La presidenta de l’IEC demana que 
la denominació de la llengua no 
pose en dubte la seua unitat 

Teresa Cabré celebra que es puga utilitzar el català al 

Congrés 

Teresa Cabré, presidenta de l'IEC © Agència Catalana de Notícies 

La presidenta de l'Institut d'Estudis Catalans (IEC), Teresa Cabré, veu 

de manera «absolutament positiva» que es permeta l'ús del català –a 

més del basc i el gallec– al Congrés de Diputats, una oportunitat 

«històrica» que creu que «no es pot deixar perdre de cap manera». 

«Les diverses denominacions i sensibilitats polítiques no han de ser un 

obstacle perquè esdevingui una realitat», ha asseverat a l'Agència 

Catalana de Notícies. 

En aquest sentit, reconeix que l'ús de la denominació català-

valencià pot reobrir velles ferides amb lectures «tendencioses i 
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interessades». Per això, demana que la fórmula no servisca com a 

precedent per fragmentar la llengua i pensar que en són «dues de 

diferents»: «la llengua és una de sola, amb les seves diverses 

varietats». 

La responsable de l'IEC, màxima autoritat històrica de la llengua 

catalana i òrgan que vetlla per totes les seues varietats dialectals, 

defensa les solucions «polítiques», que sovint permeten sortejar els 

«obstacles». «M'estimo més que tiri endavant una denominació 

política, no filològica ni científica, si en paral·lel es vetlla per la unitat 

de la llengua, sigui quina sigui la seva varietat nominativa», precisa. 

Alhora, adverteix de les «conseqüències» que poden tindre les 

decisions polítiques quan algú té la temptació d'utilitzar-les de manera 

«tendenciosa i interessada». «Si els polítics que ho han tirat endavant 

ho tenen clar, no passa res, però ho han de tenir molt clar, 

especialment al PSOE», adverteix. 

Cabré també deixa clar que la varietat nominativa només és 

reivindicada al País Valencià, ja que a les Illes Balears, la Catalunya del 

Nord, a la Franja o a l'Alguer sempre parlen de «llengua catalana», i es 

mostra més partidària d'utilitzar la fórmula “llengua catalana 

denominada valencià a la comunitat autònoma valenciana”. «La 

concepció acadèmica, filològica i científica, reconeguda fins i tot en el 

diccionari per la Reial Acadèmia Espanyola, és que la llengua és una, la 

llengua catalana». 

La presidenta de l’IEC també ha avançat que han fet arribar per carta 

l'agraïment de l'Institut d’Estudis Catalans a la nova presidenta del 

Congrés, Francina Armengol. En aquesta línia, reconeix que estan 

oberts a «qualsevol conversa, assessorament o solució» que puga «ser 

una alternativa al “català-valencià”», sempre que distingisca «bé» quan 

es parla de llengua i quan «de les seues varietats». 

 


